

[Texte]

experience and successes Canada has achieved so that we can apply this for a solution of our own problems.

I know you have a great deal of work to do, so I will just put on the record that it is a great honour for me to have the opportunity of attending a meeting of this committee and to observe your discussions. Thank you very much.

The Chairman: Thank you, Mr. Minister. On behalf of the committee, I would very much like to thank you for coming and joining with us this morning and for your very generous words.

We will now move to our first series of witnesses, and just prior to that I should indicate that, as has been our tradition for some time now, we have a group of students from Lisgar Collegiate. Their teacher is Mrs. Diane Purdy. And I believe we also have one student here from Ridgemount Collegiate. We welcome these students to this morning's session.

• 0920

Our first witnesses are from the Du Pont of Canada Company, looking specifically at the issue of ozone layer depletion and the response to the concern over CFCs. The three witnesses this morning are Mr. Bill Barley, general manager of fluorocarbon products; Mr. J. A. Walsh, vice-president of government affairs; and Mr. G. Mooten, marketing manager, fluorocarbon products.

I am not sure, gentlemen, which of you is to make an opening statement. I believe Mr. Barley is going to do that. We have distributed some of the background material to the members of the committee.

I should remind committee members that we have about an hour and fifteen minutes for the hearing of information from Du Pont and then we will have our second witness, Mr. Bert Metz, from the Royal Netherlands Embassy.

Mr. William Barley (General Manager, Fluorocarbon Products, Du Pont Canada Ltd.): Mr. Chairman, ladies and gentlemen, we certainly appreciate this opportunity to make a presentation to your committee and to answer some questions.

I think it is highly appropriate that we have some visitors with us from Mexico today. Mexico was one of the early signatories of the Montreal Protocol, and we certainly welcome the support that country has given in resolving this global environmental issue.

As you are probably aware, Du Pont is the world's largest manufacturer of chlorofluorocarbons, which hereafter we will call CFCs. It has been in the forefront of developing these non-flammable, non-corrosive, non-explosive, low toxicity and safe products in a variety of uses over many years, for the benefit of society not to mention as a solid, viable business.

[Traduction]

réalisations du Canada pour trouver une solution à nos propres problèmes.

Comme je vous sais très occupés, j'ajouterais simplement que c'est un grand honneur pour moi de pouvoir observer le déroulement de vos travaux. Merci beaucoup.

Le président: Merci, monsieur le ministre. Au nom des membres du Comité, je vous remercie beaucoup de votre visite et de la générosité de vos propos.

Avant d'entendre le premier groupe de témoins, je tiens à signaler la présence parmi nous, comme c'est maintenant l'usage ici, d'un groupe d'élèves de l'École Lisgar Collegiate. Ils sont accompagnés de leur professeur, M^{me} Diane Purdy. Il y a aussi je crois un élève de Ridgemount Collegiate. Je leur souhaite la bienvenue à nos travaux de ce matin.

Nos premiers témoins représentent la compagnie Du Pont du Canada. Il sera question de l'appauvrissement de la couche d'ozone et de la lutte contre les CFC. Il s'agit de M. Bill Barley, directeur général des produits au fluorocarbure, M. J.A. Walsh, vice-président aux Affaires gouvernementales et M. G. Mooten, directeur de la commercialisation des produits au fluorocarbure.

J'ignore qui d'entre vous compte faire une déclaration. M. Barley, je crois. Nous avons remis un certain nombre de vos documents aux membres du Comité.

Nous consacrerons environ une heure et quinze minutes aux témoignages de la compagnie Du Pont, après quoi nous entendrons M. Bert Metz, de l'ambassade royale des Pays-Bas.

M. William Barley [directeur général, produits au fluorocarbure, Du Pont Canada Limitée]: Monsieur le président, mesdames et messieurs, nous sommes très heureux de l'occasion qui nous est donnée de faire un exposé devant le Comité et de répondre aux questions de ses membres.

Je signalerais d'abord l'à propos de la présence de visiteurs mexicains parmi nous. Le Mexique est en effet l'un des premiers signataires du Protocole de Montréal et c'est avec reconnaissance que nous avons accueilli l'appui de pays dans la lutte contre ce problème écologique mondial.

Comme vous le savez sans doute, la compagnie Du Pont est le plus grand fabricant mondial de fluorocarbure, que je désignerai dorénavant par l'acronyme CFC. Ma compagnie a fait oeuvre de pionnier dans le développement de ces produits sûrs, à faible toxicité, ininflammables, non-corrosifs et non-explosifs employés sous diverses formes depuis de nombreuses